
OBRTNIK STARE ŠOLE S SODOBNIMI PRIJEMI

Strganih čevljev
je že kar preveč

»Ne sprejemam popravil do nadal)n|ega«, Je pisalo na listku, ki je
visel na vratlh delavnice čevljarja Ivana Prijatelja na Vegovi 12.
Prvič sem zasledil to neprijetno opozorllo na durlh delavnice, za
katero pravi uporabnik, da bi bila primerna, če bi bila še enkrat
večja. Sele pri okrog 25 kvadratnih metrih velikem lokalu je mo-
goče vpeljati delo tako, kot pričakujejo obrtnik in stranke. Dobrih
deset kvadratov pa je le izzivanje, ki sicer omogoča delo enemu
človeku, ne zadovolji pa kadrovskih potreb delavnice In najširšlh
zahtev lastnikov čevljev.

»Pred 1. novembrom in 1. majem prinesejo v popravilo toliko
obuval, da moram obesiti to obvestilo. Imam pa občutek, dase bodo
temu terminu priključila še nova obdobja. Vse več Ijudi prinaša v
popravilo čevlje in škornje. Od delavcev do funkcionarjev. To ni nič
nenavadnega, saj je potrebno odšteti za čevlje do pet, za škornje pa
kar do 12 tisočakov. Pri nas pa se še vedno pogovarjamo v stotakih,«
je nanizal nekaj opažanj postavni čevljar.

Ivanj Prijatelj je predstavnik tretjega rodu čevljarske družine iz
Dobrepolj. Na Vegovi 12 ima delavnico štiri leta, prej je delal v
Supermarketu in v različnih čevljarskih podjetjih. Lastnik spričevala
o opravljeni poklicni šoli je že 33 let. *

»Ne žuli me le (saj kot čevljar lahko uporabimo ta povedek, kajne)
premajhen prostor, ampak tudi prepoved uvoza strojev. Nujno bi
potreboval stiskatnico za templance. Ker te ne smem uvoziti, se
moram še vedno odločati za počasno lepljenje in celo zabijanje
podplatov z lesenimi klinci. Ljudje prinašajo v zadnjem času v popra-
vilo celo tako staro obutev.«

Ivanova delavnica se uradno imenuje sicer »Hitra popravljalnica
čevljev - PETE EXPRES«, pa bi prav gotovo zaslužila ime »Zadrga«.
Pred sezono kupi okrog 500 parov zadrg vseh dolžin in ob sobotah
doma nemoteno zamenja v teh predzimskih tednih najmanj toliko
zapiralk škornjev in zimske obutve. Po tem in po njegovi »stari šoli«,
ki se ne boji spopasti niti z iglo in dreto, ga poznajo od Medvod do
Trzina in Velikih Lašč. In še nekaj cenijo vsi, ki postavljajo predenj
obutev. Vedno skuša najti rešitev za obiskovalčevo težavo. Ce je ne
vidi v njegovi delavnici, napoti gosta k čevljarju, ki trenutno ima
materiaU.katerega je v njegovi delavnici zmanjkalo. Vsota za uvoz
približno polovice potrebnega čevljarskega materiala je majhna in
zato žal hitro, prehitro izkoriščena.
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